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Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Proszę o zajmowanie miejsc. Na 21 radnych, obecnych jest 15. 

Wobec powyższego rada jest władna podejmowania uchwał. Szanowni Państwo, 

stosowna informacja dotycząca nagrywania oraz przetwarzania obrazu i 

dźwięku z obrad dzisiejszej sesji znajduje się na stronie internetowej 

Urzędu Miejskiego w Prudniku i można się z nią zapoznać. 

Otwieram VIII sesję Rady Miejskiej w Prudniku w dniu 26 sierpnia 2024 

roku. Nikt nam nie doszedł, wobec tego nadal jest 15 radnych na 21. 

Dzisiejsza sesja została zwołana w trybie nadzwyczajnym, to jest z 

inicjatywy Pana burmistrza Prudnika. Wobec powyższego pragnę przywitać na 

dzisiejszej sesji Pana burmistrza Prudnika Grzegorza Zawiślaka. Pana 

wiceburmistrza Wiesława Kopterskiego, Panią skarbnik Wioletę Zator oraz 

Pana Kierownika Referatu Programów Rozwojowych Pana Ryszarda 

Zwojewskiego. Wobec powyższego, mieli Państwo możliwość zapoznania się z 

porządkiem obrad. Czy ktoś do tego porządku obrad zgłasza jakieś uwagi 

albo rozszerzenia? Wobec tego, że nie, to w takim razie ja może 

przeczytam bo jest to krótki porządek obrad. Patrzę na radnych którzy są. 

Przeczytam porządek obrad. Punkt pierwszy otwarcie sesji stwierdzenie 

kworum to zostało zrobione. 

Ad. 2a. Punkt drugi podjęcie uchwały w sprawie w punkcie A, podjęcie 

uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad 

działania komitetu rewitalizacji Gminy Prudnik druk numer 

73. W punkcie 2 B, podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie Gminy Prudnik do partnerstwa w celu realizacji wspólnego 

projektu pod nazwą edukacja nie zna granic w ramach programu Interreg 

Czechy Polska w latach 2021-2027 druk numer 74. I w punkcie trzecim 

zamknięcie porządku obrad. Wobec tego, że nikt nie zgłaszał żadnych zmian 

ani uwag do porządku obrad w takim razie przechodzimy do punktu 2a, 

Ad. 2a do podjęcia uchwały w sprawie zasad wyznaczenia składu oraz zasad 

działania komitetu rewitalizacji Gminy Prudnik. Wobec tego, że jest pan 

kierownik Referatu Programów Rozwojowych Pan 

Ryszard Zwojewski prosiłbym, aby przedstawić krótko założenia do tej 

uchwały bo nie było komisji więc chciałbym, żeby pan zreferował co 

zawiera uchwała i czego dotyczą zmiany w uchwale. 

Kierownik Referatu Programów Rozwojowych Ryszard Zwojewski: 

- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, ta uchwała, którą Państwu 

dzisiaj przedkładam do ewentualnego zatwierdzenia, to jest pokłosie 

przyjętego programu rewitalizacji, który miał miejsce 27 maja bieżącego 

roku. Zgodnie z artykułem 7.3 ustawy o rewitalizacji ciąży na gminach, 

które przyjęły program rewitalizacji powołanie komitetu rewitalizacji 

według jasnych kryteriów, które muszą być zgodnie z zapisami ustawy 

w terminie do trzech miesięcy od podjęcia uchwały o przyjęciu 

programu rewitalizacji przyjęte. Więc jak mówiłem Państwu, 27 maja 

przyjęliśmy program, więc tak licząc łopatologicznie, ten termin trzech 

miesięcy mija nam jutro. Ja przepraszam może Państwa, że tak to 

wyskoczyło znienacka, ale gdzieś ciągle w ciągu okresu tych trzech 

miesięcy liczyliśmy, że będzie sesja i nie będzie potrzeby zwoływania 

tego sesji specjalnie pod kątem tej uchwały. Mam nadzieję, że Państwo 

przeczytali ten niedługi regulamin. Myślę, że on jest zrobiony tak 

skrojony pod potrzeby i nie bardzo wydumany, więc myślę, że Państwo się z 

nim zapoznali. Ja tylko Państwu powiem, że to też w uzasadnieniu jest 

napisane, trwały konsultacje, bo tak na nas wciąż obowiązek ustawowy 

konsultowania pewnych tematów, również tego regulaminu w formie 

konsultacji społecznych, one się odbyły w naszej gminie w dniach 11 

czerwca, 12 lipca. No ja tylko mogę po raz kolejny wyrazić wielki żal, że 

te konsultacje są bardzo ułomne, bo niestety, ale tym razem na spotkaniu, 



które odbyło się w Białym Domu to był tak jakby finał, w tej konsultacji 

nie pojawił się dokładnie nikt. Byłem sam, czekałem na potencjalne osoby, 

które mogłyby przyjść zapytać, coś wnieść, coś dopytać, nie było nikogo. 

Wszystkie narzędzia, jakie zostały użyte w tych konsultacjach to są 

opisane w raporcie z tychże konsultacji, one są na BIP-ie, ja tylko 

wspomnę, że była to ankieta. Było to spotkanie, można było wnieść uwagi w 

formie ustnej bądź pisemnej, do tego dodam, że Facebook był kilka razy o 

tym informował, również było ogłoszenie o tych konsultacjach w tygodniku 

i w Prudnik24, no ale efekt jaki był, taki jest, także no smutne i 

przykre to jest, że rzeczy ważne gdzieś przechodzą bokiem bez żadnego 

echa, na to, że już nie było żadnej osoby, no to już porażka. 

Radny Edward Mazur: 

- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni, Szanowne koleżanki, 

koledzy, radni. Ja chciałbym się zwrócić tutaj takim pytaniem, 

technicznym pytaniem, ponieważ tutaj wszystko jest tak napisane. Czy 

członkowie komitetu składają się tylko i wyłącznie z pracowników Urzędu 

Miejskiego? Czy też są powołane, czy też będą powołane spoza Urzędu 

Miejskiego? Dziękuję. 

Kierownik Referatu Programów Rozwojowych Ryszard Zwojewski: 

- Już odpowiadam, to jest to, kto w tym składzie komitetu jest, 

to reguluje paragraf 3, punkt 3. Gdzie powiedziane jest wprost, że 

komitet liczy od 8 do 13 członków, w tym od jednego do dwóch mieszkańców 

obszaru rewitalizacji, od jednego do dwóch właścicieli, użytkowników 

wieczystej nieruchomości, 3 punkt, jeden mieszkaniec poza obszarem 

rewitalizacji, punkt 4, od jednej do dwóch osób prowadzących 

lub zamierzających prowadzić działalność gospodarczą, punkt 5, od jeden 

do dwóch przedstawicieli organizacji pozarządowych. Punkt 6, dwóch 

przedstawicieli Urzędu Miejskiego. Punkt 7, od jednego do drugiego 

przedstawicieli jednostek samorządów terytorialnego oraz ich jednostek 

organizacyjnych. Więc jak widać udział mówiąc kolokwialnie urzędników 

jest ograniczony tak naprawdę do dwóch osób z 8 do 13, więc minimalny 

skład to jest 8, maksymalny skład będzie 13 osób, z tego maksymalnie mogą 

być dwie osoby z urzędu. 

Radny Edward Mazur: 

- Takie pytanie techniczne. Czy już Urząd Miasta i Pan, Panie Ryszardzie 

nie musi Pan tutaj mówić nazwiskami, ale chciałem zapytać czy już macie 

przynajmniej w przybliżeniu skład osobowy tejże komitetu? 

Kierownik Referatu Programów Rozwojowych Ryszard Zwojewski: 

- Co do procedura naboru tych członków, dopiero zostanie uruchomiona z 

chwilą, kiedy Państwo ten regulamin uchwalicie, więc z chwilą, kiedy 

regulaminu nie ma, ja nie mam podstaw do tego jakimkolwiek trybem 

kogokolwiek o cokolwiek pytać, więc co się wydarzy, nie wiem, mam, mogę 

się obawiać, że z tym będzie kłopot, ale na razie przyjmijmy ten 

regulamin, a potem my ogłosimy formalny nabór członków do tego komitetu. 

Radny Witold Rygorowicz: 

- No właśnie. Czyli można się domyślać, że będzie trzeba z łapanki 

przekonywać ludzi, czego należałoby uniknąć, chociażby biorąc pod uwagę 

tą zerową frekwencję, również naszą. Też jesteśmy mieszkańcami gminy. 

To jest jedna uwaga, właściwie uwaga tylko, niezależna od Pana Ryszarda 

czy od kogokolwiek z nas. Natomiast pod pojęciem mieszkańca, tam się 

rozumie rzeczywiście kogoś zameldowanego, czy też oświadczającego, że 

mieszka? 

Kierownik Referatu Programów Rozwojowych Ryszard Zwojewski: 

- Nie wiem, powiem szczerze, że aż tak głęboko w te szczegóły 

nie wchodziłem. Uważam, że...  

Radny Witold Rygorowicz: 

- No bo to też może być czasami jakąś tam przeszkodą dla kogoś, prawda? 

Kierownik Referatu Programów Rozwojowych Ryszard Zwojewski: 



- Myślę, że jeżeli będziemy mieli nadmiar tych zgłoszeń, 

 

to będziemy, mówiąc kolokwialnie, być bardzo restrykcyjni. Jeżeli się 

okaże, że tych zgłoszeń będzie mniej, no nie powiem, że będziemy naginać, 

ale jeżeli ktoś zadeklaruje, że tam mieszka, nie ma meldunku, no przecież 

nie będziemy kogoś sprawdzali, że tak powiem, pod siano i kazali 

udowadniać, że tak jest. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Pan radny Grzegorz Jędrzej. 

- Ja myślę, że tutaj nie jest napisane, że ma być zameldowany, także 

mieszkaniec, który mieszka, zamieszkuje w Prudniku ma prawo. 

Organizacje pozarządowe różne i przedsiębiorcy, tak samo jest to nasza 

rola, żeby porozmawiać z mieszkańcami i z przedsiębiorcami, żeby ich 

zachęcić do tego, żeby w takich komisjach byli. To jest po prostu nasza 

rola też w tym.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Ktoś pytanie? Wobec tego, że nie widzę... W celu realizacji wspólnego 

projektu pod nazwą [niesłyszalne] w takim razie powtórzę, bo być może nie 

byłem słyszany.  

Ad. 2b. Przechodzimy do punktu 2b, to jest do podjęcia uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Prudnik do partnerstwa w celu 

realizacji wspólnego projektu pod nazwą edukacja nie zna granic w ramach 

programu Interreg Czechy Polska 2021-2027, druk numer 74. 

Czy ktoś z Państwa do tego projektu uchwały ma jakieś pytania, 

wątpliwości? Wobec tego, że nie widzę w takim razie przechodzimy do 

głosowania. Kto z Państwa radnych? Pytałem to trzeba się zgłaszać. 

I jeszcze raz powtórzę proszę się zgłaszać przez tablety bo to wtedy jest 

to widoczne i każdy wie, kto się zgłosił a kto się nie zgłosił. Proszę 

Pan radny Edward Mazur. 

- Ja mam pytanie, bo to my głosujemy nad tą uchwałą, a czy my znamy w 

ogóle wartość ewentualnie danego projektu. Wchodzimy w coś, a tutaj nie 

mamy czarno na białym i dlatego takie moje pytanie jest? 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Ja znam, ale nie chciałbym Pana informować, bo może to być źle 

odebrane, że kogoś pouczam. To jest kontynuacja projektu. Ale zadał Pan 

pytanie, proszę Pan kierownik Ryszard Wojewódzki odpowie na to pytanie. 

Kierownik Referatu Programów Rozwojowych Ryszard Zwojewski: 

- My chcemy złożyć projekt do tego, generalnie Program Polska-Czechy 

dzieli się jakby na dwa zasadnicze komponenty. Jeden to jest komponent 

taki duży, to jest cenzura kwotowa, gdzie zarządzanie jest w poziomu 

składany projekt jest do wspólnego sekretariatu technicznego w Ołomuńcu, 

albo też przy tych małych, mniejszych projektach, grantach składany jest 

do Biura Euroregionu Pradziad. W przypadku tego projektu chcemy złożyć go 

do, z uwagi na jego wartość, chcemy go złożyć do funduszu mikroprojektów 

z Euroregionu Pradziad. Ta maksymalna wartość jest 40 tysięcy euro, 

więc to jest ta cezura kwotowa, powyżej tej kwoty trzeba składać 

projekt do Ołomuńca do tej kwoty składamy projekt do Biura 

Euroregionu Pradziad i to jest ten typ projektu, ten mniejszy właśnie 

projekt. Czy to będzie 38 czy 37 tysięcy, no to 

projekt Ołomuńca [?] Lokalnie wyjdzie w praniu.  

Radny Edward Mazur: 

- Ja Panie Przewodniczący chciałem zauważyć, bo Pan tutaj zwrócił mi 

uwagę, ale tutaj pisze wyraźnie uchwała Rady Miejskiej w Prudniku w 

sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie, nie na kontynuację, tylko na 

przystąpienie, dlatego ten głos mój w ten sposób odczytałem. Mogłem nie 

dopatrzeć czegoś, zgadza się, ale tu wyraźnie pisze, że dlatego zadałem 

te pytania. Dziękuję. 

Kierownik Referatu Programów Rozwojowych Ryszard Zwojewski: 



- To jest nowy projekt, to nie jest kontynuacja żadnego projektu. 

 No i już teraz już wiadomo. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję, w takim razie jeszcze Pan radny Krzysztof Fejdych. 

- Ja chciałbym się spytać kto po stronie naszej gminy jest operatorem 

tego projektu? Kto będzie realizował zadania? 

Kierownik Referatu Programów Rozwojowych Ryszard Zwojewski: 

- My będziemy zadania realizowali poprzez gminy,  [?] Wydział Oświaty, 

który powstał, także tak planujemy to zrobić. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Coś jeszcze? 

Radny Krzysztof Fejdych: 

- Nie, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję. Pan burmistrz Wiesław Kopterski coś chciałby dodać? 

- Dziękuję tak. Chciałbym troszeczkę więcej szczegółów technicznych 

powiedzieć o tym projekcie. Wszystkie szkoły gminne będą zaangażowane w 

ten projekt. To jest mikroprojekt, czyli maksymalnie tak jak Pan Rysiu 

powiedział 40 tysięcy euro, ale tutaj jest ważna rzecz, którą chcemy 

jakby przy okazji, przy okazji aktualnych problemów wplątać, a mianowicie 

jest tam przewidziana kampania informacyjna dotycząca segregacji śmieci. 

Mieliśmy już chyba przynajmniej dwa spotkania online z tymi Czechami 

i tak na marginesie ten partner czeski jest naprawdę solidnym partnerem. 

Już niejeden projekt z nimi realizowaliśmy i biorąc pod uwagę, że oni 

będą partnerem wiodącym w tym projekcie jest dla nas też kluczową rzeczą, 

natomiast jeżeli chodzi o tematykę i realizację działań projektowych, to 

między innymi właśnie będzie tutaj edukacja dotycząca, edukacja 

ekologiczna, ale tutaj mamy na myśli kampanię informacyjną dotyczącą 

segregowania śmieci. Zarówno po naszej stronie jak i po ich stronie 

segregacja i w ogóle jakby gospodarowanie odpadami, no to jest problem. 

Natomiast tutaj przez działania związane z tą kampanią informacyjną 

planujemy jakieś przy gniazdach śmietnikowych umieszczanie jakichś 

informacji w postaci tablic. W postaci kodów QR. Tu te szczegóły jeszcze 

będziemy dopracowywać, natomiast sama idea po naszej stronie jak i po 

stronie partnerów czeskich jest jak najbardziej za i myślę, że tutaj ta 

tematyka jest zarówno dla szkół, dla mieszkańców jak najbardziej 

potrzebna i tutaj bardzo prosimy Państwa o przychylne potraktowanie tego 

projektu uchwały. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Panu burmistrzowi. Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś 

pytania, wątpliwości do tego projektu uchwały? Wobec tego, że nie widzę 

przechodzimy do głosowania nad uchwałą. Kto z Państwa Pań i Panów radnych 

jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? I kto się wstrzymał? Za 

uchwałą głosowało 16 radnych. Nikt nie był przeciw. Nikt się nie 

wstrzymał. Nieobecnych czterech radnych. Przechodzimy do punktu trzeciego 

wobec wyczerpania porządku obrad w sesji nadzwyczajnej. W punkcie trzecim 

mamy zamknięcie porządku obrad stąd też zamykam VIII sesję Rady Miejskiej 

w dniu 26 sierpnia 2024 roku. Dziękuję Państwu radnym za przybycie i za 

udział w sesji. 

 


